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 OR.0022.136.2021 

 

Protokół Nr 136/2021 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Rypinie 

z dnia 23 czerwca 2021 r. 

 

Osoby uczestniczące: 

Jarosław Sochacki – Starosta Rypiński 

Piotr Czarnecki – Wicestarosta Rypiński 

Monika Kalinowska – Członek Zarządu 

Piotr Makowski – Członek Zarządu 

Paweł Sobierajski - Członek Zarządu 

Joanna Fabiszewska - Skarbnik Powiatu  

Aleksandra Błaszczak - Sekretarz Powiatu 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie: 

a) przyjęcie porządku obrad, 

b) przyjęcie protokołu, 

2. Omówienie spraw bieżących, 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał, 

4. Omówienie naboru w szkołach powiatowych, 

5. Prośby i wnioski mieszkańców, 

6. Zakończenie. 

Ad. 1 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 8.30 Przewodniczący Zarządu Powiatu Starosta 

Rypiński Jarosław Sochacki witając zebranych członków oraz wszystkich uczestniczących w 

posiedzeniu. Zaproponowany porządek obrad przyjęto bez uwag. Protokół z poprzedniego 

posiedzenia Zarządu nr 135/2021 przyjęto bez uwag. 

 

Ad. 2 

Starosta poinformował, że na ostatnim konwencie Starostów uczestniczył Wicestarosta 

Piotr Czarnecki. Starosta przekazał Członkom Zarządu Powiatu, że padła ważna informacja 

dotycząca budżetu. Była analiza budżetów wszystkich powiatów województwa kujawsko- 

pomorskiego i powiat rypiński jest liderem województwa w kwestii zwiększenia procentowego 

budżetu. Wzrost budżetu jest na poziomie 49 %. Jest to największy wzrost jeśli chodzi o 

wszystkie budżety w województwie kujawsko-pomorskim. Starosta powiedział, że odbyło się 

posiedzenie komisji i została wybrana najlepsza oferta firmy WIXBUD na kwotę 

14.209.000,00 zł, to jest oferta nr 2, ponieważ pierwsza została odrzucona. Patrząc na to z 

perspektywy kilku miesięcy to postępowanie byłoby w roku ubiegłym.  

Wicestarosta Piotr Czarnecki powiedział, że firma odpowiedzialna za sprzęt RTV i AGD się 

nie odzywa i nie odbiera telefonów, został także do nich przesłany e-mail z prośbą o pilny 
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kontakt. Cała reszta twierdzi i daje gwarancję, że termin nie będzie zakłócony, więc problem 

jest tylko z tą jedną firmą odpowiedzialną za sprzęt. Wicestarosta powiedział, że najważniejsze 

są meble. 

Starosta powiedział,  że w dniu wczorajszym tj. 22.06.2021r. odbyła się wizyta wraz z dziećmi 

z Domu Dziecka w Pałacu Prezydenckim u Pierwszej Damy oraz spotkanie z Szefową 

Kancelarii Panią Grażyną Ignaczak- Bandych. Prezydent utworzył Centrum Usług 

Społecznych. Trzeba będzie się dowiedzieć czy powiat rypiński mógłby włączyć Powiatowe 

Centrum Usług Społecznych. Trzeba będzie zmienić nazwę i uwzględnić to w nowym projekcie 

oraz pozyskać na to środki. Obecna nazwa jest to: Centrum Edukacyjno- Społeczne, a 

musiałoby zostać powołane Powiatowe Centrum Usług Społecznych, ale czy tylko w to by 

wchodziło Senior+ czy też inne instytucje by mogły to będzie wiadomo w dniu jutrzejszym. 

Jest także Fundusz Szpitalny działający przy Prezydencie, który przewiduje 2 mld zł na szpitale, 

ale jest to głównie nastawione na chore dzieci. Możliwe, że rehabilitacje udałoby się 

podciągnąć pod ten fundusz.  

Starosta poinformował, że w poniedziałek wraz z dyrekcją szpitala planowana jest wizyta w 

Narodowym Funduszu Zdrowia. W środę jest spotkanie Związek Samorządów Polskich w 

Warszawie, a w piątek 2 lipca br. w Pałacu Prezydenckim odbędzie się wręczenie nagród 

AGROMIL.  

 

Ad. 3 

Uchwała Nr 406/2021 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie wprowadzenia 

wewnętrznych procedur dotyczących obowiązku przekazywania informacji o schematach 

podatkowych. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 

Uchwała Nr 407/2021 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie: odrzucenia oferty w 

postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego na zaprojektowanie i wykonanie robót 

budowlanych w ramach realizacji zadania pod nazwą „Budowa budynku szkolnego dla Zespołu 

Szkół Nr 5 w Rypinie”. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 

Uchwała Nr 408/2021 Zarządu Powiatu w Rypinie   w sprawie: wyboru 

najkorzystniejszej oferty w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego na 

zaprojektowanie i wykonanie robót budowlanych w ramach realizacji zadania pod nazwą 

„Budowa budynku szkolnego dla Zespołu Szkół Nr 5 w Rypinie”. 

Pani Sekretarz poinformowała, że jako najkorzystniejszą wybiera się ofertę złożoną 

przez wykonawcę WIKSBUD Spółka z o.o. z siedzibą w Lipnie, ul. Okrzei 7, 87-600 Lipno  

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 

Ad.4 

Starosta przedstawił liczbę uczniów, którzy złożyli podania do szkół powiatowych. Na 

tą chwilę sytuacja przedstawia się następująco: ZS nr 1 – 160 uczniów, w tym 14 spoza powiatu; 

ZS nr 2 – 272 uczniów, w tym 45 spoza powiatu; ZS nr 3 – 159 uczniów, w tym 24 spoza 
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powiatu. Starosta powiedział, że rozmawiał z dyrekcją Szkoły w Nadrożu i stan na poprzedni 

tydzień było to 25 osób, czyli jeden oddział. Zdaniem Starosty to była bardzo dobra decyzja 

oddanie ZS nr 4 do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. To był ciężki czas i ciężkie decyzje, 

ale patrząc z perspektywy czasu została podjęta dobra decyzja. Starosta powiedział, że trzeba 

się liczyć z tym, że uczniowie składali po kilka wniosków do różnych szkół, więc będzie mniej 

tych oddziałów, ale mimo to wynik i tak jest zadowalający.  

Wicestarosta Piotr Czarnecki powiedział, że bardzo go cieszy ilość młodzieży spoza powiatu.  

Pani Monika Kalinowska powiedziała, że zastanawia się jaka jest liczba osób z powiatu 

rypińskiego, która poszła do szkół do innych powiatów. Warto byłoby to przeanalizować.  

Wicestarosta Piotr Czarnecki powiedział, że to nie jest trudne do ustalenia, ponieważ jest 

określona liczba ilu było absolwentów ósmych klas w tym roku i jest określona liczba ilu 

złożyło do szkół wnioski. Zdaniem Wicestarosty to są jednostki, które poszły do szkół poza 

powiatem.  

Starosta powiedział, że to była ciężka decyzja przekazać ZS nr 4, ale jak się okazuje słuszna. 

Starosta powiedział, że wszystkie założenia, które były na początku kadencji zostały już 

zrealizowane. Została tylko budowa ZS nr 5. Zostały także wprowadzone stypendia dla 

studentów medycyny i pielęgniarstwa. Niestety nie ma w tej kwestii osób, które by były 

zainteresowane tym tematem.  

Pani Skarbnik powiedziała, że stypendium jest wypłacane tylko jednej dziewczynie, która 

studiuje pielęgniarstwo.  

Pani Monika Kalinowska powiedziała, że jej ostatecznym celem było to, żeby tych rezydentów, 

którzy dopiero zdobywają specjalizację to, żeby oni dostawali dofinansowanie.  

 

Ad. 5 

Zarząd Powiatu rozpatrzył następujące wnioski i prośby mieszkańców: 

1. Zarząd Powiatu wnioskuje o wprowadzenie na najbliższą sesję, która odbędzie się w dniu 

dzisiejszym projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty rocznej za 2021 rok z 

tytułu trwałego zarządu przysługującego Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej typu 

Specjalistyczno-Terapeutycznego w Rypinie. 

Starosta proponuje wprowadzenie bonifikaty dla nowego Domu Dziecka w wysokości 99 %. 

Całość opłaty rocznej wynosiłaby 3.837,24 zł. Zostanie zmniejszona do 1%.  

Członkowie Zarządu wyrazili zgodę na wprowadzenie uchwały do porządku obrad sesji i 

wprowadzenie bonifikaty w wysokości 99%.  

2. Prośba od pani dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, która zwraca się do Zarządu 

Powiatu o wydanie zgody na rozszerzenie uprawnień dotyczących wydawania orzeczeń o 

potrzebie kształcenia specjalnego, orzeczeń o potrzebie nauczania indywidualnego, dzieci 

niesłyszących, słabo słyszących, niewidzących i słabo widzących oraz opinii o potrzebie 

wczesnego wspomagania rozwoju wyżej wymienionym zakresie od dnia 1 września 2021 roku  

Członkowie Zarządu wyrazili zgodę. 

Pani Dyrektor będzie występowała do Kuratorium o przydzielenie jednostce odpowiednich 

uprawnień. 

Starosta powiedział, że pani dyrektor ma dużo pracy związanej z prowadzeniem poradni.  
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3. Wniosek od Pani Smulskiej prowadzącej AQUA BAR w Rypińskim Centrum Sportu. Pani 

Smulska uzupełniła wniosek z 7 maja 2021 r. Wnioskuje o umorzenie połowy czynszu 

przysługującego powiatowi rypińskiemu, czyli o umorzenie kwoty 528,89 zł. Wniosek został 

uzupełniony o stosowne informacje o dochodach i zobowiązaniach, a także o pomocy jaką 

otrzymała w ramach tarczy antykryzysowej.  

Pan Piotr Makowski zapytał czy wniosek jest kompletny oraz czy miasto również umarza 

połowę czynszu? 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że wniosek jest kompletny. Ogólny czynsz Pani Smulskiej za 

ten lokal wynosi 2.115.56 zł. W tej chwili pani Smulska wnioskuje o umorzenie 50 % z części 

przysługującej powiatowi, nie ma informacji, czy pani Smulska złożyła stosowny wniosek do 

Burmistrza Miasta Rypin.  

Starosta powiedział, że problemy finansowe na pewno były, a z tarczy była możliwość 

uzyskania pomocy. Trzeba wspierać lokalnych przedsiębiorców. 

Członkowie Zarządu wyrazili zgodę na umorzenie czynszu.  

Pan Piotr Makowski powiedział, żeby zasugerować, aby wniosek nie był już ponawiany.  

Pani Monika Kalinowska powiedziała, że jest za pomocą pani Smulskiej, bo dopiero od kiedy 

ona prowadzi ten bar to funkcjonuje to tak jak powinno.  

4. Pani Sekretarz powiedziała, że jest jeszcze temat przetargu na energię elektryczną i 

ewentualne podłączenia. Trzeba podjąć ostateczną decyzję, ponieważ Pomorska Grupa 

Konsultingowa chce się przygotowywać do przetargu. Pani Sekretarz poinformowała, że 

zostało zorganizowane spotkanie w celu przedyskutowania sugestii Pomorskiej Grupy 

Konsultingowej odnośnie wyłączenia tych placówek z taryfą G. Została podjęta decyzja na 

spotkaniu, że w przetargu na najbliższy okres tj. na 2022 rok pozostaną te jednostki w ramach 

przetargu, obserwując rozwój sytuacji i porównując ewentualny wzrost cen. Istnieją poważne 

rozbieżności i niejasności w interpretacji zapisów ustawy Prawo Zamówień Publicznych. 

Zarówno obsługa prawna jak i główny specjalista ds. zamówień publicznych sygnalizują, że 

takie wyłączenie tych punktów i zawarcie umów kompleksowych z wolnej ręki może narazić 

powiat na zarzut niezgodnego z prawem zastosowania przepisów ustawy.  

Pani Monika Kalinowska powiedziała, że na pewno udałoby się zaoszczędzić wyłączając 

punkty G. 

Wicestarosta Piotr Czarnecki powiedział, że na spotkaniu wykonany został telefon do dyrektora 

energetyki i zapytano czy w przypadku wyłączenia tych punktów G, gdy byłaby podpisywana 

umowa to czy ewentualnie poszłoby to w tej samej taryfie, która była pierwotnie, czy będzie 

następowała weryfikacja. Pan dyrektor stwierdził, że podczas podpisywania takiej umowy na 

pewno będzie następowała weryfikacja, więc prawdopodobnie ta taryfa będzie zmieniana.  

Pani  Monika Kalinowska zapytała, które punkty nie powinny być punktami G. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że stołówka w ZS nr 2 oraz warsztaty na Piekiełku nie powinny 

być puntami G. Natomiast punktami G jak najbardziej mogą pozostać DPS, Dom Dziecka, 

Specjalistyczny Dom Dziecka i nowo powstająca placówka Dzienny Dom Pobytu.  

Wicestarosta powiedział, że był obecny na tym spotkaniu wraz z Panią Sekretarz, Panią Dorotą 

Rumińską oraz Panią Mecenas i każdy z osobna wypowiedział się w tym temacie i została 

podjęta wspólnie decyzja, aby zostało to bez zmian. 
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Pani Sekretarz powiedziała, że jest to umowa roczna. Przez ten rok będzie wnikliwie 

analizowana i obserwowana sytuacja jakie ewentualnie korzyści można by osiągnąć. Obecnie 

są informacje bardzo teoretyczne, nie wiadomo jakie ceny można uzyskać w przetargu, nie 

wiadomo jak będzie się kształtowała taryfa G regulowana przez Prezesa Energetyki. 

Spodziewane ewentualne korzyści i straty też są obecnie trudne do policzenia.  

Pani Monika Kalinowska zapytała, czy będą prostowane te dwa punkty.  

Pani Sekretarz odpowiedziała, że bezwzględnie wnioskowała o sprostowanie tych dwóch 

punktów i Pomorska Grupa Konsultingowa już w tym kierunku działa.  

Pani Monika Kalinowska powiedziała, że jest przekonana, że oszczędności by były, nie 

wiadomo tylko jak duże. Pani Kalinowska powiedziała, że przekonuje ją, że ten rok jest na 

przeczekanie i wyprostowanie sytuacji z tymi dwoma punktami.  

Pani Sekretarz odpowiedziała, że te kwestie zostaną wyprostowane już do przetargu w tym 

roku. Jest już to zgłoszone, więc na tych dwóch punktach zostanie to zmienione.  

Pani Monika Kalinowska powiedziała, że skoro są różne samorządy w Grupie Konsultingowej, 

to czy wówczas w ramach tej samej grupy zakupowej wszystkie jednostki nie mogą wyłączyć 

punktów G i zrobić przetarg na punkty G wszystkich członków grupy zakupowej. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że to jest pytanie do lidera, czyli do miasta. 

Starosta powiedział, że nie będzie to rozstrzygnięte dopóki nie zobaczy się przez ten rok jak to 

funkcjonuje. Za rok zostaną wyciągnięte wnioski i być może wtedy będą zmiany. Były dwie 

możliwości podpisania umowy. Na rok lub na 36 miesięcy. Umowa zostanie podpisana na rok, 

aby zobaczyć czy idzie to w dobrym kierunku.  

 

Ad. 6 

Starosta Rypiński Jarosław Sochacki podziękował za udział w posiedzeniu. W związku z 

wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Zarządu Powiatu w Rypinie Starosta Jarosław 

Sochacki zamknął o godz. 9.40 posiedzenie Zarządu Powiatu w Rypinie w dniu 23 czerwca 

2021r. Na tym protokół zakończono i podpisano.  

            

 

Starosta Rypiński 

 

            Jarosław Sochacki  
Protokołowała  

Katarzyna Duchewicz 


